



MINISTERUL MUNCII
ȘI SOLIDARITĂȚII SOCIALE



Nesecret

Nr. A35750/I/A489/ 10.06.2024

A P R O B,

PREȘEDINTE



Către: Doamna/Domnul Director executiv
Casa Teritorială de Pensii

Doamna Director General Marlena Carmen Andrei
Direcția Generală Documente de Plată, Stagii de Cotizare și Evidență
Informatizată

Ref: la aplicarea prevederilor art. 36 din Legea nr. 263/2010, cu modificările și
completările ulterioare, și a prevederilor art. III alin.(1) din OUG nr.
163/2020, cu modificările ulterioare

*Stimată doamnă/Stimate domnule director executiv,
Stimată doamnă director general,*

Vă facem cunoscut că potrivit dispozițiilor H.G. nr. 598/2024 pentru stabilirea salariului de bază minim brut pe țară garantat în plată, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 529/06.06.2024, **salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată este de 3.700 lei, începând cu data de 1 iulie 2024.**

- 1. Referitor la baza lunară de calcul a contribuției de asigurări sociale, prevăzută de art. 36 din Legea nr. 263/2010, cu modificările și completările ulterioare, în cazul asiguraților care au încheiat contracte de asigurare socială:**

Baza lunară de calcul al contribuției de asigurări sociale pentru asigurații care au încheiat contracte de asigurare socială în baza Legii nr. 263/2010, cu modificările și completările ulterioare, o constituie venitul lunar asigurat înscris în contractul de asigurare socială, dar nu mai puțin decât valoarea salariului de bază minim brut pe țară garantat în plată.

În consecință, începând cu data de 1 iulie 2024, nivelul minim al venitului lunar asigurat înscris în contractul de asigurare socială încheiat în baza Legii nr. 263/2010, cu modificările și completările ulterioare, este de 3.700 lei.

Totodată, vă aducem la cunoștință faptul că se vor modifica, din inițiativa casei teritoriale de pensii, **prin notificarea asiguratului**, toate veniturile asigurate înscrise în contractele de asigurare socială al căror nivel se situează sub nivelul minim de 3.700 lei.

2. Referitor la baza lunară de calcul a contribuției de asigurări sociale, prevăzută de art. III alin.(1) din OUG nr. 163/2020, cu modificările ulterioare, în cazul asiguraților care au încheiat contracte de asigurare socială:

Baza lunară de calcul al contribuției de asigurări sociale pentru asigurații care încheie contracte de asigurare socială în baza OUG nr. 163/2020, cu modificările ulterioare, o constituie venitul lunar asigurat înscris în contractul de asigurare socială care nu poate fi mai mic decât salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată în vigoare la data încheierii contractului de asigurare socială.

Salariul de bază minim brut pe țară garantat în plată de 3.700 lei se va utiliza în cazul contractelor de asigurare socială încheiate în baza O.U.G. nr. 163/2020, cu modificările ulterioare, începând cu data de 1 iulie 2024.

Noua valoare de 3.700 lei nu are implicații în ceea ce privește contractele de asigurare socială ce au fost încheiate până la data de 1 iulie 2024 în temeiul O.U.G. nr. 163/2020, cu modificările ulterioare.

Cu stimă,

Tatiana Nicolau
Director,
Direcția Asigurări Sociale și Alte
Drepturi Prevăzute de Legi Speciale